

Structural design of Essay Question

- 1 Prologue/stem
 - provide useful background information/set the condition
- 2 Question words
 - relate to the cognitive requirements
- 3 Knowledge to be assessed
 - frame the scope of answer and set specific requirements
 - test the understanding of knowledge/ concepts
- 4 Application and illustration with examples
 - test the application of knowledge and explanation





Question Words in Essay: cognitive skills

BLOOMS TAXONOMY

EVALUATION

Assessing theories; Comparison of ideas; Evaluating outcomes; Solving; Judging; Recommending; Rating

Using old concepts to create new ideas;
Design and Invention; Composing; Imagining;
Inferring; Modifying; Predicting; Combining

SYNTHESIS

ANALYSIS

Identifying and analyzing patterns; Organisation of ideas; recognizing trends

Using and applying knowledge; Using problem solving methods; Manipulating; Designing; Experimenting

APPLICATION

COMPREHENSION

Understanding; Translating; Summarising; Demonstrating; Discussing

Recall of information; Discovery; Observation; Listing; Locating; Naming

KNOWLEDGE





Question Words (1)

- Identifying (辨識、指出)
 - List (列出): write a series of concise statements
 - Describe(描述): recount, characterise, sketch, relate in a sequence or story
- Explaining (解釋、說明)
 - Explain/ Account for (解釋、說明): clarify, interpret, give reasons for differences of opinion or results, analyse the causes
 - Illustrate(說明): use words, pictures, diagrams, or concrete example(s) to clarify a point





Question Words (2)

- Comparing (比較)
 - Compare(比較、對照兩者相同): look for qualities or characteristics that resemble each other
 - Match (配對): pair up the different set of concepts





Explanation of the question requirements, marking criteria and candidates' performance of Paper 2 by samples





Essay Type Questions: General Observations

Ų

Most candidates were familiar with some well-known tourism and hospitality concepts such as the sources
of environmental pollution, the negative impacts of tourism, and sustainable tourism. However, many
candidates still encountered difficulties when applying these popular concepts in the given contexts. Their
explanations were superficial and not comprehensive.

Ų

2. Candidates encountered difficulties in answering questions about customer relationships, such as a value-for-money experience, non-verbal communication, and 'Total Quality Service'. Candidates should strengthen their understanding of these concepts.

Ψ

3. In general, candidates demonstrated a moderate level of understanding of the subject matter in Tourism and Hospitality Studies.

+





Paper 2 Essay Type Questions: Q1

- With the impact of COVID-19, some hotels have applied the concept of 'Total Quality Service (TQS)', using
 different methods and strategies to improve the organisational processes of the hotel, in order to meet the
 expectations of customers. Other hotels have turned into 'Designated Hotels for Quarantine', creating new
 challenges for industry practitioners.
 - (a) State and describe five strategies based upon the concept of 'Total Quality Service (TQS)'. For each strategy, give an example of how housekeeping staff can enhance service quality. (10 marks)
 - (b) Suggest two different measures to be taken by 'Designated Hotels for Quarantine' in each phase of the Guest Cycle to prevent the spread of COVID-19 in the hotel. (8 marks)





Essay Type Questions: Q1 General Performance

Number∉	%₽	Performance in General
1₽ (a)₽ ₽	19₽	Poor. The majority of the candidates confused about the concept 'Total Quality Service'. They were unable to describe five strategies, and the examples they gave of how housekeeping staff can enhance service quality were incorrect. Some weaker candidates wrongly gave characteristics of quality service as answers.
+ (b)v +	Þ	Poor. The majority of the candidates were unable to suggest two measures to be taken by 'Designated Hotels for Quarantine' based on the phase of the Guest Cycle.



Paper 2: Q2

- A new camp site for outdoor camping and hiking activities has just been opened in Sai Kung. However, the local community is concerned that the activities and the catering facility being operated in the camp site may not meet its theme of 'environmental conservation'.
 - (a) Give two types of environmental pollution and two types of ecological disruption problems that may be caused by activities in the camp site. Describe two sources for each type of pollution and ecological problem. (8 marks)
 - (b) Identify five sources of food wastage at the consumption stage in the catering facility of the camp site, and suggest five measures to reduce food wastage in this stage. (10 marks)





Essay Type Questions: Q2 General Performance

2√ (a)√ √	71₽	Satisfactory. More than half of the candidates were able to give two types of environmental pollution and two types of ecological disruption problems that may be caused by activities in the camp site. Candidates were able to describe two sources for each type of pollution and ecological problem clearly. Their answers demonstrated an understanding of the relevant concepts.
√ (b)√ √	Ą	Satisfactory. More than half of the candidates were able to identify five sources of food wastage at the consumption stage in the catering facility of the camp site, and suggest five measures to reduce food wastage in this stage.





Paper 2: Q3

- Overtourism will lead to various negative impacts on the host country.
 - (a) State and describe four negative social and cultural impacts of overtourism on the host country.

 Give an example for each impact, with explanation. (8 marks)
 - (b) State and describe the five social-cultural aims under the twelve aims of the Agenda of Sustainable Tourism. Based on the five aims, give specific measures with explanation, for how the negative impacts of overtourism on the host country can be reduced effectively. (10 marks)





Essay Type Questions: Q3 General Performance

3+	(a)+ ³	1	62₽	Good. The majority of the candidates were able to state and describe four negative social and cultural impacts of overtourism on the host country.	Į
	(b)+		Ą	Satisfactory. More than half of the candidates can give five specific aims for how the negative impacts of overtourism on the host country can be reduced effectively.	þ





Paper 2: Q4

- A destination proposes to construct a large-scale theme park in which value for money and advanced technology are the selling points to attract visitors.
 - (a) Explain four ways how a value-for-money experience can be provided to visitors in a theme park. Illustrate each way with an example of a supporting product based on the three levels of product of Kotler and Swarbrooke. (8 marks)
 - (b) From the perspectives of customers and service providers, identify five benefits of technological advances and illustrate each with an example in a theme park. (10 marks)





Essay Type Questions: Q4 General Performance

4₽	(a)√	ţ.	26₽	Poor. The majority of the candidates were not familiar with how a value- for-money experience can be provided to visitors in a theme park. Most of them were not able to illustrate with an example of a supporting product.	ę
Ą	(b) ₄ ³	4	4	Fair. About half of the candidates were able to identify five benefits of technological advances. Weaker candidates were unable to illustrate with an example in a theme park.	₽





Paper 2: Q5

- Meeting, Incentive, Convention and Exhibition (MICE) tourism is vital for attracting more business travellers to a destination. MICE professionals require a range of skills and knowledge for reaching out people of different background in shows and events.
 - (a) Explain five values for developing the MICE market in a destination. Illustrate the differences between business travellers and leisure travellers with examples according to these values.
 (10 marks)
 - (b) Identify any four aspects of non-verbal communication skills, with an example for each, and explain how MICE professionals can use these skills to enhance communication. (8 marks)





Essay Type Questions: Q5 General Performance

54	(a)₽	ţ	21₽	Satisfactory. More than half of the candidates were able to explain five values for developing the MICE market in a destination and illustrate the differences between business travellers and leisure travellers with examples according to these values.
P	(b)+	ţ	Ą	Fair. About half of the candidates were able to explain how MICE professionals can use these non-verbal communication skills to enhance communication.





Samples of Candidates' Performance Paper 2



a. U2993式宝面农园程理物有的结的4维方法。

第一, 選擇生產的選批、選地將電影鑒就零 份遊玩野班 , 而坚地可能会從氣候、正氣方 面影響就多。 例如 生女指系品方面, 可如 农国角和避雨旁, 减少越至复元氧和氢低的影響

第二,农園內的環境氛围。鄉園內的環境的 等别皇际言的心情和赞强,而农园原的力程从一个明情性的争气。体应人飞船现意也不好容够,例如可能固入港的言意,强队言放致,但每一个的小人,更致的有价值的境况,

第三, 后角的主题。一些獨特国及引的主題能到該, 就是想到愉快的超固體到。 然而更初期有价值。例如可应图内放置杨朝室的柳春的位。例如可放图区放置两科大程, 它们都多须降自中, 它们物有的值。

此上已然明此的意為意見到物有的位。

L





b. 11-17 133明科段提升等车辆工组好废。

先犹领多而亏, 第一, 可提供就通费死。一些科技与指性服務的季, 维奇提供旅游的野野。 约如主题公園內設排動設施排除了面計時間, 方行就做了到生规刻行收, 建少排除时间, 程供施 脑 體 轻。

第二,提供餐取成成意品的证的性、就告任何好技而言,细上销售等级能落品多文香与和别明的就感意知, 好色而奉来行利性。例如现好能多少性主题公园铜银明明明,近此些二维码直接追围,不用病准售季里比畴等,从在而往那的的的图纸与为行利。

而抗服熟症处毒而气,第一,可有有勞工成本 一些种技可取代人生,处而满少到劳工的暴水, 或怕等工成本,就主面公園而到,至面公園可 就够能沒自助影鬼物,或可少默忽的人 生,然而而都有勞工成本,还真成本效益。





第三,榜文市场便区和智部科技下翻卷两百分段地域限制,唯而扩展大型市场原度。例此主题公园组络、约州军直接销到外地就多,如此信用个支付各级,能胜主题公园的销售中均至大规模、有知主直公园的复数程度。

此是已到明科技的约号里士的的的点。

6

考生對提供物有所值體驗的方法認識不深,而對科技提升的好處,有基本認識,但闡釋未能全面及準確。



a. 以下约约明固度加超对社会和文化的4项负面影響。

(幸道西人)

第一人生名多到影響,高眉皮施的時一些旅客可能等仍然一些行為,例如症人季通顾人的传教教教, 新客對季道顾人的文化生活生成负面影響。

第二层玻璃的文物与镜。文的和台镜是文化的新疆,而图度的的对,一些就多比如何是到 付急到 这些文物造成破壞,例如於文物建築上塗鸡,

第三,信用公生設施。在上多的站施目的地、 施多等電學主義國人至用公生設施,而臺灣產 旅遊時,一些公生設施任委被施多過產作用, 全年通國人無法任用,例如一些旅客旅襲忙時間 维生铁路,任到其里有賴色,從而對社会追信自己 弘典

第四、影響家庭生活,包括於個車是帶力繁集的工業,需要共享等工程且不能於個期待急,從而影響一些記途生活,的的的一名母親,我但酒店的疾務包,包括於假日往客,於是地位參減就假日陪伊子女,从定而影響家庭生活,對社会追此愈面影響。

此上已多为明昌度的励制科委和文化的负面的智

①二而過度的遊出现时,何惠军多勞工,此度對了多的服務為求

8





b. 以下约33m的成立至可持续改尾目标如何 球少角面影響。

第一個目標是我們就多滿色了即代表找讓她自然多,尤其是強強的就多,在就能達中自止面經驗,得到滿足忠。重義可以在社會問名作等傳動為,教育東面且人對於多鄉等在禮,以滿少華面面人對於多鄉多為是夜。

第二個包括五龍的多数。完學的完的工作。連議可 完學有關於鄉毒的多数,吃學制定的工作。連議可 競車直因人刻向加入有關制度的遊 政策的超到 落車發表意思,UNAF這個人的利益,5所中国過度 於遊對和益的影響。

第三個見掉是保障社会海社。即指成面章 脱石有区内的有人年来同意的福祉。建議的新的主流推约自中贸易,任幸通阻人得到高喜的的盖回转。对于因为危险的到社会等的企业的别量。





第四個月季夏伊持社会公司性、即移社会中多個智能均多的能励等病等单的多處。建議可意助日外型企業。發展的過去,指州他們於於國軍的等的份為年,得到發展如爱多能对面等的群長,減少因過度於的从此公司在季出於固在軍代援于购的情况。

每五個面标是你什么的些意思,即被倒收他在幸 面面能得此份治。走到可沒立文化份值区的意义目的地位文化能有值室的地位之间所有的复数地分至图下得此份着,至且何的多层了,此端中国图查被随任得经文化和繁金的情况。

此上了多多明的阿洲少温旅游的季道直的

②2割定指定区域矛传统文化的分言考别,重约了经海移的

10



LEVEL 3 Q5

a) 现试解释见的地发思MICE市场的五个价值及分类例说明的格试定及体测点电影等。

艺艺, 第一个价值为「经济收益」, MICE的的高彩旅客的范蠡一般较健休用旅客高二至三成,他们对萨凯伯松并不够起。而休闲旅客一般会公客在产品的1的价的中考度产品的选择. 放业的发展MICE 有场路2月升高的发人士, 带来窗 露大的经济收益。

其次, 第二个价的 提升目的地的「国际形象」,MICE 銀道一般主发程 階段性 局好的设施处: 完美的交通 网络1的地区且当地的形象级佳的地区(如: 沿途以上地理 位置优益)。 而两种旅客在发生影明一般选择别部 (公晚度 高) 出止新加坡、 反见海姆(林)的旅客一般不久 (超多) 以如路 旅行目的地的知及度为经目标、反而的地文的及 旅费多少为选择目的地的重复。

第三、第三个价值为增加外级对本地产业的投资或合作。因MICE协定一般的高级本人才发企业完,他们更发出的企业家的与他们会体领的常元为本地的发展。3MICE的协定中大多为函格旅客新授为台湾海棠为的人。有更大机分投资当地,而体闲旅客的公及将水平等次不及,大部分不见投资当地的的方。这从这么不为目的土地。



LEVEL 3 Q5

可然后,每回个价格为「技术等可」,一般MICE 旅游中台 灯论 当期最失进的技术,同地的大电脑人面机全见证职业技术并等可。高额派客一般从短线系统路为之。就复置多5 MICG 旅游西本一般不会多数可远不,而休闲客客的旅游路。

最后,第五个价值的 稳定当地外入 MICG 银宝一般从多见的多力大,实务MICE 旅行无线 液 100年35分。 要见MICG 旅游在设施 对旅游 2016的地面忠诚对生,当在地方战程性 特华化的服务有平均,MICG 流客在是相关原外。 西高移统室对服务的要求较多,如高级的登记队经营 而体围站客对服务的要求批准,一般 混及其主要求使了

的)第一、岩面南沟通、金属建木金铜产品的特色介绍有的印度,有风点人了南洋其产品。

第二,是如果利用适讯设施展的,如1月10merp.me 把产品图片,给加倍包属文出来,从书伯介征码间。

第三,罗科廷技术,如利用物件收集及人家见着分类对于问题人士,从分别形式解张,达致更高效率。

第四,早到招报本,用物件级品品会保

0

考生能清楚指出MICE市場的價值,並說明商務旅客與休閒旅客的分別,可惜 未能正確理解非語言溝通技巧。



Thank you

